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Stavba polyfunkčního domu v lokalitě OM20
Na minulém jednání zastu-
pitelstva byla schválena 
Smlouva o rozvoji území 
dohodnutá s investorem 
návrhu stavby polyfunkč-
ního domu. 

Tato stavba je navržena na pozemku 
parc. č. st. 107/1, parc. č. st. 107/2, parc. 
č. 639/8 a 639/17, k. ú. Srbín , jedná se o pro-
stor Na Budech u kruhového objezdu proti 
obchodu Penny. Jedná se o velkou stavbu 
polyfunkčního domu, zastavěná plocha je 
597,5 m2 a výška 13 m. Objekt obsahuje  
14 bytových jednotek + 6 jednotek občan-
ské vybavenosti a podzemní garáže. Stavba 
je navržena podle územního plánu na plo-
še OM20 – občanské vybavení – komerční 
zařízení malá a střední. Územní plán obce, 
který na těchto pozemcích obdobnou stavbu 
umožňuje, vstoupil v platnost v roce 2017. 
Podle územního plánu je zde umožněno 
postavit stavbu o velikosti zastavěné plo-
chy 600 m2, výšky 13 m v případě ploché 
střechy a 15 m v případě střechy šikmé, výš-
ka se měří od rostlého terénu. Zastavit lze  
60 % pozemku, minimální velikost pozemku 
je 1000 m2, minimální plocha zeleně 25 % 
plochy pozemku. 

Trocha rekapitulace k návrhu této 
stavby: Původní návrh představil zástupce 
vlastníka pozemku dne 4. 5. 2021 na jed-
nání výboru pro územní plánování a rozvoj 
(dále jen VUPR, členy výboru byli: P. Dole-
žel, J. Klimentová, P. Kvasnička, K. Stárek, 
R. Semanský, H. Zákoucká (předsedkyně), 
P. Zima). Návrh domu byl o velikosti 600 m2, 
výška 13 m, obsahoval 27 bytových jednotek  
a dvě komerční patra. Výjezdy z pozemku 
byly na ulici Pražskou i na ulici Choceradskou. 
Výbor se stavbou vyjádřil nesouhlas. 

Následně záměr vlastník pozemku upra-
vil a představil na veřejném zasedání za-
stupitelstva obce dne 29. 6. 2021. Zde byl 
snížen počet bytů na 14, ale velikost stavby 
zůstala. Namítali jsme, že ačkoliv objekt od-
povídá parametrům UP, jedná se o dům, 
který je příliš velký a vysoký, nevhodný do 

vesnické zástavby. Výjezd na ulici Pražskou 
je ve velké blízkosti křižovatky, vzhledem 
k nárůstu dopravy je nevhodný, je navržen 
nedostatečný počet parkovacích míst. Budou 
zde velké výkopové práce – nestrhnou pod-
zemní vody? Jaká bude organizace výstavby 
(výkopy, skládka materiálu v blízkosti rušné 
křižovatky). Stavebníkovi jsme doporučili 
zvážit snížení stavby o 1 patro, upravit a do-
plnit parkování a dopravu, zvážit sedlovou 
střechu, prověřit organizaci výstavby. 

Následně byl v září 2021 předložen 
upravený záměr, ale o stejné velikosti. Bylo 
opět doporučeno snížit objekt o jedno patro 
a hlavně vypracovat územní studii o zástavbě 
celé lokality OM20 s prověřením parkování 
a dopravy. Následně VUPR vypracoval sta-
novisko, které bylo doporučeno ke schvá-
lení radě obce, která je přijala v usnesení 
č. 13/51/2021 ROM a to bylo následně za-
sláno vlastníkům objektu. Studie zástavby 
byla vypracována a schválena Odborem 
územního plánování v Říčanech. S tímto 
odborem jsme konzultovali naše možnos-
ti, jak dosáhnout úpravy parametrů této  
stavby. 

Další verze studie byla předložena sta-
vebnímu výboru obce v listopadu 2022. Od 
té doby jsme v rámci výboru se zástupci 

stavebníka řešili připomínky k parkování, 
zmenšilo se přízemní podlaží o doplněná 
parkovací místa, výjezd do ulice Choceradské 
bude možný pouze směrem od kruhové-
ho objezdu, vjezd ze strany Pražské ulice 
byl zrušen, nejvyšší podlaží je nyní navr-
ženo jako ustupující. Připravili jsme návrh  
Smlouvy o rozvoji území, kde jsou stanoveny 
podmínky zástavby, příspěvky obci na rozvoj, 
povinnost podílet se na propojení a úpravě 
vodovodní a kanalizační sítě. Tato smlouva 
byla předložena současně s poslední verzí 
studie na minulém jednání zastupitelstva 
obce ke schválení a těsně schválena. 

V této lokalitě jsou navrženy ještě další 
dva polyfunkční domy na parcelách podél 
Choceradské ulice, ale objemem jsou tyto 
objekty mnohem menší. Na sousední parcele 
parc. č. 639/2, k. ú. Srbín je navržen objekt 
dvoupatrový, který původně obsahoval dva 
byty a komerční prostory, nyní se projednává 
změna, kde budou byty úplně vypuštěny. 
Na spodním pozemku parc. č. 637/2, k. ú.  
Srbín je navržen polyfunkční dům třípatrový 
s pěti bytovými jednotkami a s komerčními 
prostory. Na obě tyto stavby byly Smlouvy 
o rozvoji území s vlastníky již zastupitelstvem 
obce schváleny a uzavřeny. 

Pokračování na str. 2
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Stavba polyfunkčního domu v lokalitě OM20

Do zveřejněného programu jednání ZO navrhl přidat p. Semanský 
do kontroly úkolů a usnesení z minulých jednání informaci o zřízení 
přípravné třídy z ZŠ Mukařov, umístění rychlostních radarů, chov 
zvířectva v Srbíně, stav projektu kopce na Čapíku a informaci o komisi 
pro přestupky. Tyto body byly do jednání přidány. Naopak bod o do-
datku smlouvy k lokalitě BI20 byl navrhovatelem z programu stažen 
a bod o činnosti Kontrolního výboru obce přeložen navrhovatelkou 
na příští jednání. 

Zastupitelstvo obce na svém zasedání dne 13. června 2023 dále 
projednávalo či schválilo:

 � Byla schválena smlouva o smlouvě darovací k pozemku pro re-
konstrukci trafostanice v Mukařově na rohu ulice Školní a Vysoká. 

 � Byl schválen dodatek ke Smlouvě o rozvoji území se společností 
LIDL ohledně výstavby chodníku na straně u prodejny mezi pře-
chodem pro chodce a zpevněnou plochou směrem ke kruhovému 
objezdu.

 � Ke zřízení přípravné třídy v ZŠ Mukařov H. Zákoucká informovala, 
že o tom bylo rozhodnuto a nyní se řeší administrativní provedení. 
V detašovaném pracovišti ZŠ Mukařov v Babicích bude zřízena  
malotřídka, babické děti z nynější 2. třídy se tedy zůstanou učit 
v Babicích. V Mukařově vzniknou pravděpodobně 3 první třídy 
a právě přípravná třída o počtu 10–15 dětí. Tím se uvolní v MŠ 
Mukařov místo pro přijetí dalších dětí.

 � Rychlostní radary jsou schváleny, postupně, v závislosti na přípravě 
připojení elektro od společnosti ČEZ, jsou osazovány.

 � Pozemek s problematickým chovem zvířectva v Srbíně je vyklizen 
a žádná zvířata se tam nyní nenacházejí.

 � U projektu kopce na Čapíku byl vyhotoven posudek cen pozemků, 
na základě čehož může začít jednání s majiteli pozemků a provo-
zovatelem kompostárny tak, aby bylo nalezeno řešení, kdy budou 
tyto funkce v lokalitě smysluplně propojeny. 

 � Vznik komise pro přestupky byl projednán s krajským úřadem 
a bude nyní řešen s úřadem v Říčanech.

 � V dalším bodě došlo k předání petice „Vyslovení podpory býva-
lému starostovi Rudolfu Semanskému“. P. Semanský poděkoval 
za podporu veřejnosti a vyzval zastupitelstvo ke složení mandátu 
a vypsání nových voleb. K výzvě se nikdo nepřipojil.

 � M. Pokorný informoval zastupitele o činnosti JSDHO Mukařov za 
minulý rok.

 � Byl schválen závěrečný účet obce a účetní uzávěrka za rok 2022. 
 � Bylo schváleno rozpočtové opatření č.2 rozpočtu obce Mukařov na 

rok 2023. Podrobnosti k rozpočtům jsou zveřejněny na webu obce.
 � Byly schváleny změnové listy č. 17, 20 a 21 na stavbu Mukařov, 

Srbín, Žernovka – splašková kanalizace a ČOV. Jedná se o poslední 
změnové listy, nyní již budou předloženy pouze doměrkové změ-
nové listy související se zaměřením skutečného provedení stavby.

 � Schválení zadávací dokumentace veřejné zakázky malého rozsahu 
pro výběr zhotovitele zakázky Prodloužení VO Louňovická bylo 
z důvodu neúplných podkladů přesunuto na další jednání ZO.

 � Zastupitelstvo obce schválilo zadávací dokumentaci k veřejné 
zakázce malého rozsahu pro výběr zhotovitele na opravy komu-
nikací v obci na rok 2023. 

 � Zastupitelstvo obce schválilo Smlouvu o rozvoji území na Polyfunkč-
ní dům lokalita OM20-2. Jedná se o objemnou stavbu u kruhového 
objezdu Na Budech, viz samostatný článek.

 � F. Polesný informoval o činnosti Výboru pro životní prostředí – 
zapojení do akce 130. let vysvěcení kostela v Mukařově zajištěním 
květinové výzdoby a o pokračování v projektu parku „Kaštánka“ 
u MŠ Mukařov. 

 � Proběhla diskuze o provozu pouti a její délce. Bylo navrženo ne-
chat na webu obce proběhnout anketu ohledně názoru občanů 
na délku a velikost pouti a tento bod zařadit na  jednání zastupi-
telstva na podzim.

 � Proběhla informace o dotazníkovém šetření v ZŠ Mukařov, kterou 
zadala Rada obce u Vzdělávacího institutu Středočeského kraje. 
Výsledky ještě nejsou zpracovány, budou projednány Radou obce 
a následně zveřejněny. (ZaH)

Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva naleznete  
na webu obce www.mukarov.cz

Shrnutí z IX. zasedání zastupitelstva obce  

Pokračování ze str. 1

Myslím, že nikdo z nás není z těchto staveb nadšený. Zcela se 
změní okolí kruhového objezdu, navýší se zde již nyní neúnosná 
doprava. Bohužel ale, pokud jsou stavby v souladu s územním  
plánem obce, máme omezené možnosti nesouhlasit s těmito stavba-
mi. Z mého pohledu uzavření smluv přinese obci alespoň možnost 
lepší spolupráce se stavebníkem a možnost přísunu finančních 
příspěvků obci. Budeme se za obec vyjadřovat ke každé další fázi 
projektu stavby a požadovat splnění podmínek ohledně organizace 
výstavby, ochrany podzemních vod, parkování, výjezdů a všech 
dalších hledisek zájmů obce a jejich obyvatel dle platných předpisů.

Zároveň bych si ale přála, aby bylo možno takové stavby do 
budoucna omezit, či zcela znemožnit. K tomu vede cesta pouze  
přes změnu územního plánu obce. I tak bude obtížné nynější pod-
mínky změnit. Nyní připravujeme podklady pro vyhlášení změny 
územního plánu i v souvislosti s jeho povinnou digitalizací a stan-
dardizací. Pozn. Studie stavby polyfunkčních domů v lokalitě OM20  
 jsou zveřejněny na webu obce.

Hana Zákoucká, starostka obce



léto 2023 Strana 3Ze života obce / Pozvánka

SDH Mukařov – Dětský den s hasiči
První červnová sobota již tradičně patří v Mukařově dětem. Na 
zdejším fotbalovém hřišti jsme uspořádali další úspěšný ročník akce 
Dětský den s hasiči. Po covidové přestávce jsme měli čest přivítat 
neuvěřitelných 300 dětí a jejich doprovod. Děti se zapojily do 12 
soutěžních disciplín, Po jejich absolvování získaly drobný upomínkový 
dárek a něco na zub. 

Cílem akce je, aby se děti nejen pobavily, ale také se něco nového 
dověděly. Z tohoto důvodu zajišťujeme ukázky tradiční hasičské 
a komunální techniky, nově jsme rozšířili techniku i o zemědělské 
stroje – v našem případě traktory. Děti si rovněž osahaly vybavení 
složek integrovaného záchranného systému ČR. 

Kromě tradičního párku v rohlíku a populární palačinky si děti 
mohly užít i dovádění na skákacím hradu ve tvaru hasičského 
auta.  Na závěr Dětského dne s hasiči nesměla chybět ani populár-
ní pěnová show. Ta se opravdu neomrzí a děti si ji užívaly plnými  
doušky.

Dovolte, abych poděkoval všem našim členům, sponzorům, 
přátelům a fanouškům našeho sboru, za čas a podporu, kterou 
nám dlouhodobě poskytujete. Vzpomínky dětí, rozzářené oči a ra-
dost na jejich tvářích jsou tou nejlepší motivací do dalších ročníků. 
Děkujeme za podporu. Petr Doležel, hospodář sboru SDH Mukařov

Mukařov 19. 8. 2023
POUŤOVÝ FESTIVAL

VSTUP volný

park u obecního úřadu

THE DROPS
Ewa Farna Tribute Band
Apollo Beat Revival & Jiří Votoček

dřevěné divadlo
Kouzelník Roberto
Taneční skupina Siderea

jarmark regionálních značek 
a místních výrobců
dražba soch

Pořádá Obec Mukařov
Spolupráce Lunapark Karel Helfer, 
Ladův kraj a Asociace regionálních značek

Pátý ročník Pouťového festivalu bude 
mít pro každého něco
Již od 10 hodin budou v parku před OÚ Mukařov stánky s ře-
meslnými výrobky. Na pódiu začne program od 13 hodin, který 
nejdříve osloví nejmenší děti. Taneční skupina Siderea nám 
ukáže, jakých šaškáren jsou schopné dvě šašice, když se potkají 
na pódiu. Dále bude následovat loutkové divadlo v podání 
Honzy Hrubce, který nám zahraje pohádku Honza a drak. Ve 
14 hodin přijde na pódium kouzelník Roberto s vystoupením 
pro děti. To bude plné kouzel, žonglování a ukončené dětskou 
diskotékou. Dále se kouzelník přesune do parku, kde se bude 
věnovat dětem i nadále ve své balónkové dílně.

Na pódiu diváky roztančí taneční skupina Siderea s orien-
tálním tancem. Následovat bude hudební skupina ABT & JIŘÍ 
VOTOČEK, která nám zazpívá a zahraje písničky Petra Spále-
ného a Milušky Voborníkové. V dalším vystoupením v 16:30 
hodin se kouzelník Roberto zaměří zejména na dospělé diváky 
vystoupením „comedy magic“. Diváci se aktivně zapojují, kouzla 
jsou prokládány humorem a akrobatickými kousky. V 17:15 na 
pódiu vystoupí hudební skupina EFT s repertoárem Ewy Far-
ne. Uslyšíme tedy známé písničky této interpretky, mj. Leporelo, 
Měls mě vůbec rád, Na ostří nože, Mám boky jako skříň a další. 
Od 19 hodin budeme dražit 3 autorské dřevěné sochy, které 
vznikly na letním Dřevosochání 2022 v Mukařově. Od 20 hodin 
už pódium bude patřit hudební skupině The Drops, která nám 
zahraje energickou rockovou hudbu. Celým programem nás bude 
provázet herec a moderátor David Bosch, který bude nejen svou 
výškou, ale také humorem a improvizací jistě nepřehlédnutelný. 
Těšíme se na vás.  Jitka Čurdová, DiS, kulturní referentka OÚ Mukařov
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Půlkulatý ročník Mukařovské kecky vyšel skvěle
Ze života obce

Vážení a milí účastníci pochodu, vážení organizátoři, 

dovolte mi touto cestou všem poděkovat za skvělý 45. jubilejní ročník 
Mukařovské kecky, který byl v mnoha směrech zajímavý. 

Nejprve se podařilo předělat celou grafiku pochodu, shromáždit 
mnoho historických materiálů a dat a postavit webové stránky, 
které si kecka k jubileu určitě zasloužila. Dále jsme sjednotili popisy 
tratí a vytiskli vše v novém kabátu a s novým logem. A nakonec se 
podařilo dát dohromady i krátkou historii pochodu, kterou dostali 
všichni účastníci do ruky na startu a jejíž plnou verzi najdete na webu 
www.mukarovskakecka.cz. Za tu grafickou část moc děkuji Rudovi 
Semanskému a za pomoc s historií moc děkuji paní Evě Brůhové.

Další cíl, který se podařilo splnit, byla zlepšená propagace po-
chodu. Informace o kecce se tak objevila jak na FB skupinách okol-
ních obcí a Mukařova, tak i v obecním zpravodaji a soukromém 
regionálním časopisu Zápraží nebo na webu pochody.cz. Za to 
si dovolím poděkovat paní Kvasničkové z časopisu Zápraží, která 
o nás napsala krásný článek. Panu Ježkovi, který se stará o portál 
www.pochody.cz a všem pracovníkům obce Mukařov a Obecního 
zpravodaje Mukařov Srbín Žernovka děkuji za skvělou spolupráci. 

Další dobrou zprávou pro nás pro všechny byl fakt, že i přes to, 
že nám vypadli někteří stálí podporovatelé, tak se podařilo najít 
poměrně rychle náhradu a s organizací celé akce nakonec nebyl 
větší problém. Toho si opravdu upřímně vážíme a je to také příslib 
do budoucna, že bude tato krásná událost dále pokračovat. Do-
volím si proto v této části článku poděkovat všem, kteří celou akci 
organizují, značí trasy, zajišťují občerstvení, zajišťují kontroly nebo 
pomáhají s organizací na startu a v cíli. Je jich velká řádka, a tak ne-
budu jmenovat. Dámy a pánové, za vedení TJ Sokol Mukařov Vám 
hluboce a pokorně děkujeme. V neposlední řadě patří poděkování 
našim podporovatelům, a těmi jsou obec Mukařov a pekařství 
Frydrych v Říčanech.

Absolutně skvěle nám letos vyšlo také počasí. Slunečno, su-
cho, teplota do 20 stupňů Celsia, to jsme si snad ani nemohli přát, 
a přesto se to podařilo. 

Všechny výše zmíněné skutečnosti se podepsaly i na poslední 
zajímavosti a tou je účast, která byla skutečně výjimečná. Cestu na 
start 45. ročníku Mukařovské kecky si letos našlo rekordních 846 
chodců a s nimi se na start vydalo nespočet psů, ale hlavně skvělá 
nálada. A proč mluvím o rekordu? Jedná se totiž o druhou nejvyšší 
účast v historii. Lepší už to bylo jen v roce 1981 a to už je opravdu 
hodně dávno. Vám všem, kteří jste si našli čas a absolvovali jste 
některou z tras 7, 15 a 25 km patří veliký obdiv a obrovská pochvala. 
Děkujeme uctivě a jsme hrdí, že všichni Zdrávi došli! 

Na sedmikilometrovou trasu se vydalo báječných 501 lidí, 
na 15 km trasu 279 lidí a 25 km trasu absolvovalo skvělých  
66 vytrvalců. 

Závěrem snad jen už popřát celému pochodu mnoho úspěchů 
do kulaté padesátky, ještě jednou všem uctivě poděkovat a začít se 
těšit na další ročník. Všem, kteří dočetli až sem, přeji krásné léto.

Tomáš Bergmann
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„Zahrát si doma je něco naprosto speciálního!“
Rozhovor

Honzo, jak vnímáte fakt, že si jako mukařovský rodák zahrajete 
s Vaší kapelou The Drops na letošním Pouťovém festivalu?
Pozvání na mukařovský Pouťový festival vnímám vždy jako velikou 
čest. Pokud se nemýlím, bude to letos již pátý ročník. Pro mě, jako 
mukařovského rodáka, je možnost zahrát si doma něco naprosto 
speciálního a vždy se na to moc těším!

Vaší doménou je zpěv a hra na basu. Bylo tomu tak vždy, nebo 
jste si prošel nějakým bohatým hudebním vývojem? 
Zdaleka to není tak jednoznačné. Od 6 let jsem se učil hrát na kytaru, 
nejprve u paní Vaněčkové, následně jsem přešel k panu Bardovi do 
Říčan a skončil jsem s výukou kytary u brilantního Ondřeje Pátka. 
Vždy bylo mým snem zpívat a hrát u toho na kytaru. Jenže když jsem 
se potkal s klukama z The Drops, byla situace pro tuhle variantu 
špatná. Kytar byl v kapele, dá se říct, přetlak. 

Jenže v tu chvíli nebyl nikdo, kdo by hrál na basu. A já, v dětství 
silný introvert, jsem si nedokázal představit vyjít před lidi a nedržet 
v ruce žádný nástroj. Být odkázaný jen na mikrofon. A tak se to stalo. 
Ve třinácti letech jsem vzal poprvé do ruky baskytaru a kupodivu 
jsem se do toho poměrně rychle dostal. 

U baskytary jsem zůstal doteď, dokonce jsem se letos v zimě 
dostal v pozici baskytara / vokály do kapely zpěváka Michala Penka, 
který se po více než 20 letech opět vrátil na hudební scénu. V březnu 
jsme vyjeli na první koncert do Košic, kde jsme se na pódiu vystřídali 
s kapelami Lucie a Škwor.

Lásky ke kytaře jsem se ale nikdy nezbavil. Někteří si možná 
pamatují, že na předchozích koncertech na Pouťovém festivalu 
v Mukařově jsem byl s jinou kapelou, kde jsem hrál právě na kytaru 
a k tomu jsem samozřejmě zpíval. Tohle uskupení se nám sice po 
několika letech působení rozpadlo, ale momentálně dávám dohro-
mady kapelu novou, takže doufám, že se opět, i s kytarou v ruce, 

na Mukařovském pódiu 
objevím. Ať už na Pouťo-
vém festivalu nebo při 
jiné příležitosti.

Kapela The Drops loni 
na podzim oslavila  
10. výročí založení.  
Jak vzpomínáte na její 
začátky?
Začátky nejsou asi v žád-
né kapele lehké. Bylo 
nám na začátku 13–14 
let. Občas jsme se há-
dali, jednou za čas chtěl 
někdo z kapely odejít, 
a to třeba kvůli holkám 
nebo kvůli chvilkové 
nesnášenlivosti někoho 
z kapely. Ale vždy jsme to 
ustáli a udobřili se. Tím, 
že jsem s klukama prožil 
i tyto roky, je to pro mě, 

dalo by se říct, taková druhá rodina. A loni jsme opravdu oslavili 
už 10 let. Odehráli jsme výroční koncert v Praze na Dobešce a bylo 
to vystoupení, na které budu nejspíš do smrti vzpomínat. Byli tam 
všichni lidé, kteří nám v začátcích pomáhali nebo byli nějakým 
způsobem s kapelou spjatí. Lidé, bez jejichž podpory by dnes asi 
žádná kapela The Drops neexistovala. Říkali jsme si, že by to mohl 
být takový náš „bod zlomu“. Tak jsme mimochodem nazvali i naše 
první album, které vyšlo v roce 2020. 

Doslechl jsem se, že jste učil/učíte místní děti hru na kytaru…
Ano, je to tak. Začal jsem s tím už při studiu na konzervatoři. Učil jsem 
6 let, ale v září 2021 jsem se odstěhoval na pražský Barrandov a výuku 
jsem tedy kvůli pracovnímu vytížení i změně bydliště musel přerušit. Ale 
uvidíme, třeba se k tomu zase někdy vrátím. Práce s dětmi mě bavila.

Čemu se rád věnujete v čase, když odložíte basu a mikrofon? 
Mám docela různorodou práci. Když nekoncertuji, zvučím koncerty 
jiných kapel a do toho dělám produkčního v jednom hudebním 
klubu v centru Prahy.

Ale když mám konečně volno, rád si zajdu na fotbal. Už léta 
chodíme s tátou i s bráchou fandit Slavii. Jsou to pro mě jednou za 
2 týdny cenné hodiny relaxu. Chodím se tam vyřvat a zazpívat si 
s ostatními fanoušky chorály (protože toho zpěvu není nikdy dost 
(usmívá se)).

Ale mám rád i procházky, ať už v přírodě nebo ve městě, třeba 
po památkách. Jenže na to musí být zase hezky. Když je počasí horší, 
trávíme s přítelkyní čas doma s našimi dvěma kočkami. 

Pozval byste naše čtenáře na letošní Pouťový festival? 
No jistě! Velmi si cením takového nápadu, že se ho podařilo zreali-
zovat a nezůstalo jen u jednoho ročníku. Něco takového tu opravdu 
chybělo. Každým rokem je tu zajímavý kulturní program, skvělé je 
i propojení s řemeslnými trhy a věřím, že ročník od ročníku bude 
Pouťový festival větší a úspěšnější, jako tomu bylo ostatně do teď.
Tak na viděnou 19. srpna. Moc se na vás těším!

Honza Doskočil za kapelu The Drops
Autor rozhovoru: Štěpán Januszek

Letošní pouťový festival se kvapem blíží a jedním z hlavních účinkujících bude kapela The Drops, jež hraje energickou rockovou 
hudbu, která snoubí osmdesátkové kytarové riffy s moderními klávesovými zvuky, a jejíž frontman a zpěvák Honza Doskočil 
pochází z Mukařova. Jaké pro něj bude zahrát si před „domácím“ publikem a co dělá, když zrovna nesedí v nahrávacím studiu 
prozradil pro náš zpravodaj, jehož čtenáře zároveň srdečně zve na vrcholnou společenskou akci léta.
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Informace k napojování nově budovaných 
domovních přípojek splaškové kanalizace
Vážení čtenáři, stavba nové kanalizace a čistírny odpadních vod v Srbíně, která je realizována s finančním přispěním Státního fondu 
životního prostředí ČR a Středočeského kraje, se po měsících blíží ke svému konci. Proto jsem pro vás připravil následující text, který  
se věnuje zahájení zkušebního provozu a napojování domů na novou kanalizaci.

Dokončení stavby čističky a kanalizace a zahájení 
zkušebního provozu
Dokončení stavby je očekávané podle smlouvy o dílo na konci října 
2023. Zahájení zkušebního provozu nové čističky (včetně zahájení 
napojování domovních odpadů do nové kanalizace) tak bude možné 
nejdříve v listopadu 2023, jakmile bude příslušnými úřady schvá-
len. Skutečný termín napojování odpadů do nové kanalizace 
bude oznámen obecním úřadem (úřední deska, webové stránky, 
newsletter, obecní zpravodaj). Před tím není možné odpadní vody 
do nezprovozněné kanalizace vypouštět. Případné vypouštění bude 
řešeno jako porušení vodního zákona. U přípojek tlakové kanalizace 
není možné do určeného termínu uvést do provozu čerpadlo.

Do této doby si připravte na svém pozemku potrubí pro pře-
pojení ze současné jímky k nové kanalizační přípojce. 

Jedná se o položení odpadního potrubí DN150 od nové kanali-
zační šachty (revizní, či čerpací), kterou máte připravenou, k místu 
přepojení na současné potrubí, kterým odvádíte splaškové vody 
z domu. Je nutno odkrýt toto potrubí a zavést nové odpadní trubky 
od původního potrubí do šachty se spádem 0,5 % – 2 % (0,5 cm 
až 2 cm na 1 metr délky), ve vzdálenosti cca 0,5 m od původního 
potrubí novou trubku zakončit, zaslepit a zatím NEPROPOJOVAT! 

U tlakové kanalizace je pak potřeba pro zapojení čerpací tech-
nologie dodat na obec revizi přívodního kabelu k čerpadlu. Pokud 
tuto revizi dodáte na obec nejpozději do 31. 8., bude vám čerpadlo 
zprovozněno bezplatně. U domů, které nebudou mít do této doby 
revizi doloženou (viz pokyny na webu obce, vyšly též ve zpravodaji 
leden–únor 2022, k dispozici na OÚ) bude naistalována čerpací 
technologie, avšak bez připojení na domovní přívod elektřiny a zpro-
voznění. Vlastníci budou muset zapojení a zprovoznění individuálně 
objednat na vlastní náklad u firmy Presskan Systems, která čerpadla 
montuje. I k tomu je třeba předložit revizi přívodního kabelu.

Pro budoucí zákazníky
Jakmile bude kanalizace zprovozněna, budete vyzváni k přepojení 
potrubí na vašem pozemku do nové přípojky.

Jakmile budete mít propojeno, je nutno podat co nejdříve Ozná-
mení o připojení do Zákaznického centra provozovatele I.T.V. CZ 
s.r.o. Na základě toho s vámi bude uzavřena nová, případně aktu-
alizována stávající smlouva s provozovatelem. 

Součástí tohoto oznámení bude:
1.  Přesný den připojení na kanalizaci (propojení domovního 

odpadu do nové kanalizační přípojky). Při připojení do 15. dne v mě-
síci bude za počátek vypouštění odpadních vod považován 1. den 
téhož měsíce, při připojení po 15. dni bude dnem vypouštění 1. den 
měsíce následujícího. Vezměte prosím na vědomí, že odběr vody 
nebo vypouštění odpadních vod bez existence Smlouvy na odběr 
vody a odvádění odpadních vod s provozovatelem je v rozporu se 
zákonem o vodovodech a kanalizacích i Obchodními podmínkami 
provozovatele.

2. Doklad o vyvezení stávající odpadní jímky ne star-
ší 2 dnů před zahájením vypouštění. Vývozy jímek mohou být  
namátkově kontrolovány obecním úřadem, či provozovatelem.

3. V oznámení bude také třeba nahlásit zdroje pitné,  
či užitkové vody využívané v domácnosti nebo provozovně.

4. Počet osob užívajících nemovitost – nahlášení a změna 
v počtu osob nahlášených k odvádění odpadních vod ve smlouvě 
s provozovatelem je možná pouze jednou ročně a tento údaj bude 
porovnán s počtem trvale hlášených osob v nemovitosti uvedeným 
v evidenci obyvatel.

5. Způsob měření množství vypouštěných odpadních 
vod (viz „způsob zjišťování vypouštěné odpadní vody“ uvedený 
v dotazníku ke smlouvě – opět k dispozici na webu obce, či na OÚ). 
Odběratelé, kteří požadovali měření odpadních vod podle vodoměru 
na vodovodní přípojce z veřejného vodovodu, nahlásí ke stejnému 
dni i stav tohoto vodoměru. Pokud v domácnosti využíváte odděleně 
také užitkovou vodu, je třeba v součinnosti s provozovatelem osadit 
také na zdroj této vody vodoměr, jehož stav bude do fakturace 
stočného přičítán k vodě pitné. Odebíráte-li vodu do domu ze zdroje 
bez vodoměru, můžete zvolit výpočet množství vypouštěné odpadní 
vody pomocí směrného čísla (příloha č. 12 vyhlášky č. 428/2001 Sb.)

Odběratel musí umožnit technikům provozovatele kontrolu pro-
vedení kanalizační přípojky i vnitřního rozvodu kanalizace od revizní 
či čerpací šachty k domovnímu odpadu a provedení kouřové zkoušky 
ke zjištění napojení dešťových svodů do splaškové kanalizace.

Další podrobnosti k uzavírání smluv na stočné, osazování vodo-
měrů na zdroje užitkové vody i ostatním otázkám zahájení vypouštění 
do nové kanalizace budou upřesněny po prázdninách.
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Užívání kanalizace
Kanalizace v obci Mukařov – a to nejen nová, ale i ostatní rozvody 
kanalizace po obci – byla vyprojektována a je a bude provozována 
jako splašková, tudíž do této kanalizace je dovoleno vypouštět 
pouze komunální odpadní vody a nepatří tam jiné odpadní 
vody, nebo dešťové a ostatní balastní vody, nebo jiné odpady! 
Zejména není dovoleno do kanalizace vypouštět:

 � obsah septiků a žump přečerpáváním do kanalizace
 � nadměrné množství tuků (smažení, fritování, atp.)
 � jakýkoli tuhý domovní odpad (zbytky jídel, kuchyňský od-

pad, dámské hygienické potřeby, jednorázové dětské pleny, vlhčené 
ubrousky, sklo, plasty…)

 � dešťové vody, vody z bazénů, vody z retenčních zařízení atp.

Všechny výše uvedené skutečnosti mají negativní vliv na kvalitu 
procesu čištění odpadních vod a zatěžují celý systém ekologicky 
i ekonomicky, a ve svém konečném důsledku zvyšují cenu stočného 
za 1 m3 odpadních vod. Proto vás žádáme o zodpovědné chová-
ní, aby nám kanalizace vydržela co nejdéle, fungovala co nejlépe  
a s co nejnižšími náklady.

Případné své dotazy směřujte na obecní úřad nebo přímo na  
Ing. Zimu, tel. 724191247, e-mail: premysl.zima@mukarov.cz. 

P.S. Dostavbě kanalizace v obci a výhledu napojování nemovitostí 
na stávající síti v Mukařově, na které je momentálně z kapacitních 
důvodů stop stav pro napojování, bude věnován samostatný článek 
v některém z příštích čísel. 

 Přemysl Zima, 
 místostarosta obce

130 let od vysvěcení kostela 
Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově

neděle 13. 8. 2023
Program:

9.00 vyzvánění a přivítání před kostelem,
slavnostní průvod

Římskokatolická farnost Říčany a Obec Mukařov
vás zvou na slavnost u příležitosti

Poděkování za spolupráci:
Základní škola Mukařov, Archeologický ústav Akademie věd ČR

10.00 mše svatá celebrovaná
kardinálem Dominikem Dukou

11.30–13.00 občerstvení (raut před obecním úřadem)
13.00 vyzvánění, varhanní koncert, promluvy, 

přehlídka replik mukařovských záušnic

14.00 představení a křest nové knihy 
spisovatele Jana Psoty 

o mukařovském kostele, autogramiáda

Aktuality / Pozvánky
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Přivítali jsme nové mukařovské občánky
Ze života obce

Zase po roce jsme v Mukařově vítali nové občánky. Celkem se nám jich od dubna 2022 do března 2023 v Mukařově, Srbíně 
a Žernovce narodilo 34. Na slavnost, která se konala 10. června v Základní škole Mukařov, jich dorazilo o deset méně, za to 
ale často v doprovodu celé rodiny. Rodiče si převzali malé dárky a pamětní list starostky Ing. Hany Zákoucké, a mohli se také 
zapsat do pamětní knihy obce. Program připravený členkami výboru pro školství a kulturu zarámovalo pásmo veselých básniček 
a písniček v podání dětí ze 2. třídy základní školy, které s nimi nacvičila paní učitelka Kadeřábková. Na závěr přišlo na řadu 
tradiční fotografování – skupinové i po jednotlivých rodinách. Vytištěné fotografie čekají na ty, kdo si je dosud nevyzvedli,  
na obecním úřadě.  (red)



léto 2023 Strana 9Rozhovor

Když na Ještěd, tak jedině pěšky z Mukařova...

Milane, prozraďte, jak vznikl tenhle skvělý nápad – jít z Mukařova 
pěšky až na Ještěd.
Jednou ročně si vždycky říkám, že by to chtělo něco trošičku extrem-
nějšího, jednou to třeba byl Král Šumavy, což je 107 km na horských 
kolech, dvakrát to byla B7, což je přechod sedm vrcholů Beskyd, který 
měří 105 km a člověk tam nastoupá přes pět tisíc výškových metrů 
a mnoho dalšího. Ale to bylo dříve, kdy jsem měl čas na to trénovat. 
Teďka ten čas moc není, mám hodně věcí i mimo práci, věcí kolem domu, 
fotografování, hasiče, takže jsem si radši nedával žádný závazek. Ale 
jelikož jsem to prostě nemohl nechat jen tak být, tak jsem si řekl, že by 
to chtělo nějaký výlet, který bude mít aspoň 100 km, na konci bude něco 
zajímavýho a chci to stihnout tak, abych nemusel přespávat. A napadl 
mě Ještěd, cesta je to zajímavá, jde se občas hezkými místy a hlavně 
se jde minimálně po silnicích. 

Připravoval jste se nějak extra na tuto cestu, nebo je to pro Vás 
„běžná procházka“? 
Hlavní příprava vlastně byla to pořádně naplánovat. A jelikož jsem šel 
úplně sám, tak jsem si potřeboval promyslet, co si vemu s sebou, když 
půjdu osm hodin ve tmě a všechno bude zavřený. Takže budu odkázán 
pouze a jenom na to, co si vemu do baťohu, ale zase si s sebou nemůžu 
vzít půlku ledničky, jelikož by mě to po 20 km štvalo. Další propočty byly 
hlavně matematický, v kolik mám vyrazit a když půjdu tolik a tolik, kde 
přesně budu. A jelikož s tím mám již nějaký zkušenosti, tak jsem moc 
dobře věděl, co je pro mě nejlepší, protože u takový „procházky“ dostane 
tělo neskutečně zabrat, i když je třeba trénovaný. A co se týče fyzična, 
tak jelikož jsem to chtěl zdolat chůzí, tak jsem prostě a jednuduše chodil, 
nic velkýho v tom není. Důležitý je mít na sobě přesně ty boty, který 
jdou s váma v den D. Znamenalo to každý druhý den vstávat v 5 hod 
ráno, vzít čelovku, psa a dát si min. 8 km tempem. Když na tý trase 
bude kopeček, je to jedině velké plus. Bylo fajn, když jsem měsíčně těch 
80–100 km ušel. Samozřejmě když už se to blížilo, tak jsem to prokládal 
víkendovými výlety do přírody s jistou zátěží na zádech. Takže vlastně 
ve výsledku to chce jenom chodit, chodit, chodit... 

Tak se našim čtenářům pochlubte, kolik kilometrů jste ušel a za 
jak dlouho?
Bylo to přesně 116 km za 23 hodin a 14 minut, ale šlo by to asi o nějakou 
hoďku sundat dolů, jelikož bylo po velkých deštích a některý cesty byly 
šílený. Člověk sice jednou šlápl, ale vlastně musel šlápnout dvakrát, aby 
se v tom bahně někam dostal. 

Dělal jste jen nutné pauzy, nebo 
jste se cestou zastavil i třeba 
na oběd?
Ano, dělal jsem si pouze a jenom 
nutné pauzy. Nutné znamenají, 
že si musím hlídat přísun cukru, 
nesmí ho být moc a nesmí ho být 
málo, jinak budu za chvilku una-
vený. Pak je sakra těžký se dostat 
do nějakýho tempa. Takže je po-
třeba se trošičku hlídat a to tělo 
poslouchat. Hodně pomáhalo se 
třeba každých 15–20 km jenom 

rychle protáhnout, protože ke konci už prostě moc nejde tělo ohýbat. 
Jednu delší, rozumějte cca 15–20 min přestávku, jsem měl v Mnichově 
Hradišti, kde jsem si koupil v Lidlu vodu, zašel jsem si do kavárny na 
dobrý kafe a s tím i spojený záchod – co si budem, že (úsměv). Jinak 
jsem šel nonstop.

Co jste si z této procházky odnesl? 
Ty jo, musím říct, že jsem nad tímhle fakt přemýšlel. Možná prostě že 
to jde, že je to krásná cesta. Ono tam toho teda nebylo moc k vidění, 
polovinu cesty jdete v podstatě kousek od dálnice a když vás někdo  
potká, jako třeba v Čelákovicích, když akorát vyprovázeli z nějakýho baru 
lidi, tak nechápali, kam to vlastně jdu a proč mám na hlavě čelovku. 
Nebo byl strašně vtipný pán, jehož jsem potkal uprostřed polí na cestě 
a který se vracel z hospody domů. Myslím si, že nevěděl, co ode mě 
čekat. Takže to prostě bylo dobrodružství a jistá míra totální svobody, 
kdy je člověk odkázanej sám na sebe. Ano, samozřejmě, že rodina 
byla na trní, rodiče mě měli za blázna a kdyby se cokoliv podělalo, tak 
zavolám a přijedou mi pomoct, ale bylo to prostě skvělý! Myslím si,  
že každý by měl podobnou cestu zažít, on člověk po nějakých kilometrech 
začne trošičku přemýšlet nad jinými věcmi a hlavně i jinak. No a pak 
je tu každopádně ta strašně velká přidaná hodnota, a to je pomyslný 
cíl. Když pak vylezete nahoru a uvědomíte si, co jste ušli, a že jste to 
opravdu zvládli, ten pocit je k nezaplacení. Takže to je možná ono,  
co jsem si z toho odnesl, naprosto skvělej pocit. 

Kam to bude z Mukařova příště? 
Ha! Tak to nevím (úsměv). Mám v hlavě pár výletů, ale ani jeden zatím 
nestartuje v Mukařově. Hodně mě zajímá poutní cesta z hory Blaník na 
Říp, která má kolem 180 km. Zajímavá cesta je i z Ještědu na Sněžku. 
Uvidím, ale určitě něco zase vymyslím.

Co říci závěrem?
Poděkování patří mým rodičům, kteří mě přijeli podpořit na Ještěd, 
i když si o mě mysleli, že jsem cvok! Měl jsem v plánu se po vyběhnutí 
Ještědu otočit a seběhnout dolů na MHD a pak nějak dojet domů.  
Rodiče mě nakonec vzali zpět do Mukařova autem. A taky velké  
poděkování mé partnerce, která byla oporou na telefonu a vlastně 
mě v těchto šílenostech podporuje, i když se jí tato cesta moc nelíbila.
 
 Milan Veselý

Autor rozhovoru: Štěpán Januszek

Sportovní a fotografický nadšenec, i tak by se dalo představit Milana Veselého z Mukařova. Jeho působivé scénické fotografie 
z obce a jejího okolí už mnohokrát ozdobily náš obecní zpravodaj, stejně jako jeho fotky z některých společenských akcí.  
Na konci letošního března dostal skvělý nápad – projít se z Mukařova až na Ještěd...
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Obhajoba závěrečných prací dopadla na výbornou
V týdnu od 12. do 16. června proběhla obhajoba závěrečných prací. 
Bylo to poprvé, co si osmáci a deváťáci ověřili své schopnosti zpra-
covat zvolené téma a vytvořit svou závěrečnou práci. Za pomoci 
svých vedoucích PVP pracovali s různými zdroji informací a po-
koušeli se o stylizaci svého písemného projevu. Nedílnou součástí 
závěrečných prací byly také ústní obhajoby a prezentace v power- 
pointu.

I přestože toto téma v počátku vyvolalo mnoho rozporuplných 
reakcí, jak ze strany žáků, tak i rodičů, velmi mě překvapilo, jak to 
nakonec všichni zvládli.

Mohla bych se rozepsat a popsat vše dopodrobna, ale ne, shrnu 
to do jediné věty: „Jsem hrdá na žáky Základní školy Mukařov, jak 
skvěle se připravili a zvládli obhajobu závěrečných prací.“

Kamila Volíková,
ředitelka ZŠ Mukařov

První červnový týden se sedmé ročníky vydaly na dlouho plánovaný 
cyklistický kurz do Chocerad. V počtu 50 dětí a šesti dospělých jsme 
se vydali rovnou na naši základnu v kempu Lávka. Cesta lesem krásně 
ubíhala a kolem oběda už jsme byli na místě. Předpověď byla neú-
prosná, proto jsme museli napnout všechny síly a postavit dokonalé 
stanové městečko, než začne pršet. A…povedlo se. K večeru se na 
chvíli počasí umoudřilo, tak děti pokračovaly v letních radovánkách 
v řece. Zjistili jsme, že máme tábor plný otužilců, a tak jsme přestali 
mít strach o nějakou tu „rýmičku“.

Druhý den jsme se probudili do mírného mrholení, ale plánované-
ho cyklovýletu jsme se nechtěli vzdát. Cílů jsme stanovili hned několik: 
pro případ náhlého silnějšího deště, krásného počasí, nenadálého 
defektu. Ovšem varianta druhá byla správná, bylo nádherně, tudíž 
jsme mohli dostát slíbenému cíli, výletu v délce 50 km. Samozřejmě 
i tento den skončil regenerační koupelí v řece.

Středa byla celá věnovaná vodnímu dobrodružství v kánoi pod 
dohledem zkušených instruktorů. V řece bylo vody dost, takže jsme 
mohli směle sjíždět hned dva jezy. Do tábora jsme dorazili všichni, 
někteří mokřejší, ale slunce svítilo, nic tedy nebránilo dobré náladě. 
Dokonce k večeři podávaly paní kuchařky buchtičky se šodó, mňam. 

Po zábavou a sportem nabitých dnech jsme se vydali na výlet 
vláčkem (Posázavský Pacifik), abychom dali odpočinout tělu před 
náročnou cestou domů. Obhlédli jsme krásný gotický hrad Český 
Šternberk, pochutnali si na zmrzlině, prošli se po okolí a hajdy 
zpátky do kempu, kde nás již čekal závěrečný večer a „obětování 
Neptunovi“. Za zvuků praskání ohně a vůně linoucí se z opékaných 
buřtů jsme nabírali síly na zpáteční cestu.

Fanfáry odstartovaly poslední „závod“ přesně v 10:00 pátečního 
rána. Únava již byla znát, ale neviditelná nit táhnoucí nás k domovu 
poskytla potřebné síly, a nakonec jsme všichni s úsměvem na rtech 
skutečným či virtuálním dosáhli kýženého cíle. 

Velmi děkujeme všem rodičům, kteří během kurzu poskytli 
materiální podporu, ať již v podobě suchého spacáku či výborné 
ovocné svačiny. Zuzana Zmrhalová, reportérka 

P.S. Děkuji Zuzce Zmrhalové, Majce Exnerové, Kláře Smilové  
a externím spolupracovníkům Ivanovi a Jirkovi.

Kamila Volíková,
ředitelka ZŠ Mukařov

Cesta rozkvetlým Posázavím po souši i po vodě
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Červen je od počátku až do konce měsícem dětské radosti. V Mu-
kařovské školce byl 1. červen ve znamení soutěží, zábavy, hudby 
a dobrot. Slavili jsme od rána Den všech dětí. Paní učitelky připravily 
na zahradě školy stanoviště se sportovními a vědomostními úkoly. 
Stanovišť bylo celkem šestnáct, takže věcné dary i sladkosti od ma-
minek si děti opravdu zasloužily. Zlatým hřebem všech dobrot byl 
meloun, z něj během chvilky nezbylo nic než slupky.

Následující týden Mateřské škole Mukařov věnovali svůj draho-
cenný čas dobrovolní hasiči. Každoroční prohlídka hasičského vozu 
i s jeho vybavením má velký úspěch u našich školkáčků, možná 
i budoucích hasičů. Na závěr, jsme se rozloučili s hasiči klasickým 
Ahoj! A hasiči spustili sirénu, dětem pro radost. Tímto děkujeme 
mužům z Mukařovského sboru dobrovolných hasičů, že ani letos 
na děti nezapomněli a trpělivě se jim věnovali. 

Druhý den přijely na parkoviště u školky dva autobusy. Oba 
odvezly malé cestovatele z MŠ l. na výlet do Lysé nad Labem. Tam 
v areálu společnosti Botanicus trávily děti celý den. Na vlastní kůži si 
vyzkoušely vyrobit mýdlo a rýžovat zlato. Krásné řemeslné městečko, 
ve středověkém duchu. Městečko je obklopeno krásnými bylinko-
vými zahradami a kvetoucími parky se sochami a uměleckými díly. 
Nejvíce času zde děti trávily po obědě. Procházely se, prohlížely si 
sochy, odpočívaly a trávily dobrý oběd. MŠ ll. odjela na výlet o dva 
dny dříve do parků a bludišť zámku Loučeň. O této památce jsme 
psali minulý rok, letos tedy něco nového. 

Poslední významnou událostí letošního roku je rozloučení s před-
školáky. Letos měla akce velmi oficiální charakter. Pozvali jsme rodiče, 
prarodiče, sourozence odcházejících dětí. Za zvuků hudby Gaude-

ámus igitur, paní ředitelka školky Mgr. Zuzana Tůmová a starostka 
obce Mukařov Ing. Hana Zákoucká, ošerpovaly děti odcházející do 
první třídy a předaly jim na památku knihu a diplom. Děti zazpívaly 
píseň o loučení se školkou a složily slib předškoláka. O občerstvení 
se postaraly maminky a nápoje dodala mateřská škola. Hudební 
produkci k tanci a nafukovací klouzačku dodala firma. Akci rozehnal 
v podvečer úporný déšť. Děkujeme paní starostce Ing. Zákoucké, 
že se rozhodla zúčastnit se slavnosti předškoláků. 

Tak tedy na shledanou po prázdninách.
Krásné léto za Mateřskou školu Mukařov přeje Dana Horáková

Měsíc dětské radosti v MŠ Mukařov
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Obecní knihovna v Mukařově
 � do 31. 8. Výstava modelářského kroužku

Galerie Stará Škola
 � do 12. 7.  Interaktivní výstava o Ekocentru 

  Vrátkov
 � 24. 7.–30. 8.  Mezi nebem a zemí, výstava věnovaná 
   kostelu Nanebevzetí Panny Marie

Obec Mukařov   
 � pátek 21. 7.  Letní kino v parku před OÚ –    
  komedie Ostrov 

 � sobota 19. 8.  Pouťový festival Mukařov

Obec Mukařov & Římskokatolická farnost Říčany
 � neděle 13. 8.  Výročí 130 let od vysvěcení kostela   
  v Mukařově

KKCM   
 � středa 20. 9.  Kavárnička –   
  Podzimní zahrádka

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka, ročník IX, vychází každý měsíc (mimo leden Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka, ročník IX, vychází každý měsíc (mimo leden a a srpen), ev. srpen), ev. č. č. MK ČR MK ČR E E 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 
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Kalendář akcí červenec–září 2023 Prvňáčci byli v knihovně pasováni  
na čtenáře

V červnu jsme pozvali všechny první třídy do knihovny na akci 
„Pasování na čtenáře“. Děti měly za úkol předvést, zda zvládnou 
přečíst krátký text. Vybrali jsme knížku plnou zábavných háda-
nek, děti musely pečlivě poslouchat, aby dokázaly najít správné  
řešení.

Za úspěšné zvládnutí čtenářských dovedností děti dostaly 
diplomy a díky členství naší knihovny ve SKIPu (Svaz knihovníků 
a informačních pracovníků ČR) i dárek v podobě knihy a od kni- 
hovny průkazku čtenáře s platností na jeden rok. Upřímně doufá-
me, že se všechny děti stanou našimi pravidelnými návštěvníky. 

 
 Petra Houdková

koordinátorka volnočasových aktivit v KKCM, knihovnice

Prázdninový provoz Poradny Mukařov
V době od 18. do 27. července a od 21. do 25. srpna bude 
poradna uzavřena. V ostatní dny mě prosím kontaktujte tele-
fonicky nebo e-mailem, společně pak domluvíme další postup. 
Všem přeji krásné a klidné letní dny plné sluníčka a pohody.  

 
Mgr. Klára Holická, Poradna Mukařov

tel. 775 276 815, socialni.sluzby@kkcm.cz


